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سطح امکانات 
فوتب�ال ایران 
این بار در باتلاق ورزشگاه وطنی قائمشهر در 
معرض دید عموم قرار گرفت تا بار دیگر ثابت 
شود كه چگونه فقط در حرف حرفه اي هستیم 
و تا رسیدن به بدیهي ترین امکانات موجود در 
فوتبال حرفه اي دنیا فرسنگ ها فاصله داریم.
20 سال از اولین دوره لیگ برتر فوتبال می گذرد، 
ولی امکاناتمان نسبت به گذشته پیشرفتی نداشته 
است. اگر در لیگ آزادگان نگران آبگرفتی زمین های 
خاکی بودیم، حالا باید حواس��مان را جمع کنیم 

تیم ها در باتلاق چمن های مصنوعی غرق نشوند!
البته فصل سرما تازه شروع شده و از این پس باید 
منتظر رؤیت بازی های بیش��تری در زمین های 

گلی و چاله های آب باشیم. 
    

بارش باران در ش��مال کش��ور امری عادی است 
و اتفاقاً کش��اورزان این خطه از نزولات آسمانی 
حس��ابی خوش��حال می ش��وند. این وسط فقط 
فوتبالیست ها هس��تند که ضرر می کنند ، البته 
نه از باران رحمت، بلکه از بی کفایتی مدیرانی که 
سال هاست دم از حرفه ای شدن و ستاره دار شدن 
فدراسیون می زنند اما از ساخت، تجهیز و تأمین 
امکانات حداقلی ورزشگاه ها عاجزند. ورزشگاهی 
که تیم نساجی در آن بازی می کند کیفیت لازم 

را برای برگزاری یک بازی در س��طح محلات هم 
ندارد، اما از بد روزگار این تیم لیگ برتری گزینه 
دیگری برای پذیرایی از حریفانش ندارد و تیم های 
رقیب تحت هر ش��رایطی باید ب��ا چاله چوله ها و 
گودال های موجود در زمین کنار بیایند. اگرچه 
سرخپوشان معتقدند از بازی در این شرایط ضرر 
کرده اند، ولی باران قائمشهر و باتلاق حاصل از آن 
باعث شد واقعیت های فوتبال ما و شعارهای پوچ 

آقایان دوباره عیان شود. 
    

در باب چرایی به وجود آمدن اس��تخر گل و لای 
ورزشگاه نساجی مسائل مختلفی مطرح شده از 
جمله اینکه مسئولان ورزشگاه به دلایل نامعلومي 
زمین را با کاور نپوش��انده بودند. اتفاقی که قبلًا 
در فوتبال کش��ورمان بارها رخ داده و هیچ مقام 
مسئولی برای این اهمال کاری متداول توضیحی 
ارائه نکرده اس��ت. منتها در این گزارش بحثمان 
بر سر نداشتن یک ورزش��گاه مجهز و استاندارد 
اس��ت. اینکه چمن مصنوعی ورزش��گاه نساجی 
آنگونه دچار آبگرفتگی شده بود که با بیل و پارو 
هم نمی شد آن را جمع کرد، حکایت از فاجعه ای 
عمیق دارد. سال هاس��ت که همه با حس��رت از 
پیشرفت روزافزون کش��ورهای همسایه در باب 
تجهیزات ورزش��ی حرف می زنی��م، حتی برای 
برپایی اردوه��ای خارجی نیز همین کش��ورها 
گزینه اولمان هستند و با افتخار از ورزشگاه های 

مجهزشان تعریف می کنیم، اما متأسفانه قدمی 
برای بهبود کیفیت امکانات داخلی برنمی داریم! 
کم کاری، س��وءمدیریت و بی برنامگی در ساخت 
و تجهیز زیرساخت های ورزشی به امروز و دیروز 
خلاصه نمی شود، بلکه سال هاست که شعارهای 
زیادی در مورد تأس��یس ورزشگاه ها و سالن های 
جدید، آن هم با استانداردهای روز دنیا می شنویم 
که یا عملی نمی ش��وند یا در حد بری��دن روبان و 
گرفتن عکس یادگاری پی��ش می روند. طی این 
سال ها س��اخت و س��ازهای زیادی انجام شده و 
همچنان هم ادامه دارد. حاصل این برنامه ریزی ها و 
بودجه هنگفتی که از بیت المال هزینه شده، چیزی 
نبوده جز افتتاح با تأخیر ورزشگاه هایی که هنوز هم 
نواقص زیادی دارند و به رغم شکل ظاهری شان فاقد 
استانداردهای لازم، حتی برای میزبانی بازی های 
داخلی هستند. استادیوم پارس شیراز بعد از افتتاح 
دوباره تعطیل شده، نقش جهان اصفهان بعد از دو 
دهه همچنان کامل نش��ده و ایرادات زیادی دارد 
یا همین ورزشگاه آزادی تهران که برای میزبانی 
فینال آس��یا به صورت اضطراری و ش��بانه روزی 
برخی از نواقصش برطرف شد، اما آیا ورزش ایران 
لیاقت این را ندارد که ورزش��گاه هایی در شأن نام 
کشورمان داشته باش��د تا قهرمانانش با حسرت و 
افسوس از امکانات دیگر کش��ورها حرف نزنند؟! 
متولیان این مسئله وزارت ورزش، سازمان تجهیز و 
توسعه و در بخش کلان تر دولت است که متأسفانه 

ناکارآمدی مدیران و بی برنامگی ها در ادوار مختلف 
اجازه تحقق این خواسته را نداده است. 

    
خوش خیالی و فریب افکار عمومی دو فاکتوری است 
که مدیران فوتبالی ما به خوبی از آنها بهره مي برند 
و در مواقع لزوم با همین دو فاکتور به اهداف ش��ان 
مي رس��ند. با وجود این دیدار جنجالی نس��اجی - 
پرسپولیس زودتر از آنچه تصور می شد دست آقایان را 
رو کرد. اینکه فقط شعار بدهیم و کار نکنیم، موضوعي 
بود که خیلي پیش از این باید عیان مي ش��د و حالا 
بارش رحمت الهي آن را عیان کرده است. حالا این 
سؤال در اذهان شکل گرفته که چطور در فوتبالي که 
به اسم حرفه اي بودن میلیارد میلیارد خرج مي شود 
آب جاري شده در زمین به جاي سیستم هاي تخلیه 
با تي، پارو و سطل خالي مي شود؟ سؤال مهم تر هم 
اینکه نقش آقایاني که ادعاي فدراسیون چند ستاره 
را داشتند و مدام پز آن را در جواب انتقادات مي دادند 

در این میان چیست؟
بازي نساجي و پرسپولیس تمام شد، اما نه بارش 
باران تمام مي ش��ود و نه میزباني هاي نساجي از 
بقیه تیم ه��اي لیگ برتري، ضم��ن اینکه زمین 
نس��اجي امروز در دید همه اس��ت، اما این اتفاق 
ممکن است در هر ورزشگاه دیگري هم رخ دهد. 
پس خواهشاً ادعاي حرفه اي گري را کنار بگذاریم 
و قدري بیشتر کار کنیم تا کمتر شاهد صحنه هاي 

گل بازي در زمین فوتبال باشیم. 

8849843213سرويس ورزشي | روزنامه جوان |  شماره 6108يک ش��نبه 7 دی 1399 | 12 جم��ادی الاول 1442 |

 »رهروان علمدار«  
از مازندران تا کرمان رکاب زدند 

در آستانه سالگرد شهادت سردار دل ها حاج قاسم سلیماني، طیف هاي 
مختلف جامعه سعي در بزرگداشت این شهید والامقام دارند. ورزشکاران 
کشور نیز که در طول یک سال گذش��ته از هر فرصتي براي ابراز علاقه 
به سردار سلیماني اس��تفاده کرده اند، این بار با رکاب زدن مسیر استان 
مازندران تا کرمان عش��ق و علاقه خود را به حاج قاسم نشان دادند. به 
همین منظور 22 ورزشکار مازندراني مسیر استان مازندران تا کرمان را 
در تور »رهروان علمدار«  طی پنج روز رکاب زدند. این دوچرخه سواران 
پس از حضور در گلزار ش��هدای رفسنجان و ش��هر باغین وارد کرمان 
شدند و با حضور در گلزار ش��هدا به مقام شامخ شهیدان، به ویژه سردار 
سپهبد ش��هید حاج قاس��م س��لیمانی ادای احترام کردن��د. پاریزی 
مدیرکل، معاونین و کارکنان اداره کل ورزش و جوانان استان کرمان از 
دوچرخه سواران مازندرانی استقبال کردند. سردار مسلمی، فرمانده سپاه 

پاسداران مازندران این تور دوچرخه سواری را همراهی می کرد.

تي، پارو و سطل،آخر حرفه اي گري فوتبال
حسرت حرفه ای شدن و واقعیت هایی از باتلاق ورزشگاه قائمشهر

سعيد احمديان 

فريدون حسن

 وقتي آپشن ها 
طعنه به قرارداد مي زنند

مدت هاس��ت که هزینه کردن از بیت المال تبدیل به عادت زشت یک 
رشته خاص و مورد توجه مسئولان ورزش کشور شده است. رشته اي به 
نام فوتبال که کمترین آورده و ثمري هم براي ورزش کشور نداشته، اما تا 
دلتان بخواهد براي بیت المال و جیب مردم هزینه تراشیده و مي تراشد.

اگر تا دیروز بحث، بحث خارجي ه��ا و قراردادهاي آنچنان��ي با آنها و 
آبروریزي هاي بین المللي بود، حالا داس��تان متفاوت تر از قبل اس��ت. 
اگر تا دیروز پاي پرونده هایي نظیر ویلموتس گیت و بدهي هاي کلان 
خارجي که هنوز هم تمام نشده بود، حالا بحث بر سر قراردادهاي همین 

بازیکنان داخلي است.
 تا حالا باید میلیارد میلیارد بابت س��وءمدیریت حاکم بر فدراسیون و 
سازمان لیگ و بالاتر از آنها وزارت ورزش از جیب مردم و بیت المال به 
خارجي ها مي دادیم، اما امروز و در مقابل چشمان این همه نهاد نظارتي، 
امنیتي و قضایي باید شاهد عقد قراردادهایي باشیم که رقم آپشن هاي 

آنها سر به فلک مي گذارد و گاهي طعنه مي زند به رقم اصل قرارداد!
راستي حالا باید پرسید؛ کجایند آقایان و نهادهایي که مدعي مبارزه با 
فساد هستند. کار زیادي هم لازم نیست انجام دهند، فقط کافي است 
قدري به برخي حرف ها و اظهارنظرهاي افشاگرانه توجه کنند و زمان 
بگذارند براي بررس��ي دقیق آنها تا همه چیز دستگیرشان شود، مثل 
اینکه چطور بازیکنی 6میلیارد تومان قرارداد بس��ته و 6 میلیاد تومان 
هم آپشن دارد و آپشن ها نیز طوری است که همه آن را به احتمال زیاد 
می گیرد یا اینکه چطور ممکن است بعضی بازیکنان نامی در قراردادشان 
آپشن دعوت به تیم ملی را گذاشته باشند و بابتش پول بگیرند، در حالي 
که همه خوب مي دانیم، این بازیکن است که از دعوت به تیم ملی سود 

می برد، نه باشگاه. پس چرا باشگاه باید پول بدهد؟
 اصولاً دعوت به تیم ملی گاهی به ضرر باش��گاه می شود، چون ممکن 
است بازیکنان ملي پوش  آسیب ببینند. بازیکن به یک باشگاه می رود 
و از آنجا به تیم ملی می رسد، اما چرا واقعاً باشگاه باید به خاطر دعوت 

از او پول بدهد؟
سؤالات دیگري هم هس��ت؛ مثلًا اینکه چطور ممکن است آپشني در 
قرارداد بازیکنان تحت عنوان رضایت مدیرعامل یا سرمربي از او وجود 
داشته باش��د؟ دقت کردید، یعني اگر مدیرعامل و سرمربی از بازیکن 

راضی باشند، مثلا ً 500 میلیون به قرارداد بازیکن اضافه می شود! 
اینجا یک مسئله مطرح مي شود و آن اینکه اگر بازیکن در زمین خوب 
بود و گل های مهمی زد و عالی بازی کرد، مي توان این تشویق را توجیه 
کرد، هرچند که حتي در این صورت هم باز این سؤال مطرح مي شود که 
وظیفه بازیکن چیست، آیا نباید خوب بازي کند؟ یا اینکه یک مهاجم 

مگر جز گلزني وظیفه خاص دیگري هم دارد؟ 
اوضاع اما وقتي خراب تر مي شود که متوجه شویم این پول ها و آپشن ها 
براي این است که از اخلاق بازیکن راضی باشند و این یعني اینکه ظاهراً 
باشگاه ها با مشتي بي اخلاق قرارداد مي بندند و به آنها توصیه مي کنند 

که اگر اخلاق مدار باشید به شما بیشتر پرداخت مي کنیم.
اینها همه سؤالات بي پاسخي است که ذهن تمام علاقه مندان و منتقدان را 
به خود مشغول کرده است. اینکه با این همه ادعاي مبارزه با فساد و این همه 
پرونده مفتوح و غیرمفتوح و این همه دلایل ریز و درشت تا کجا باید نشست 

و دید که اینگونه پول بیت المال و مردم به جیب فوتبالي ها سرازیر شود.
 پس چه زماني قرار است با این همه تخلف و فساد مبارزه شود، فساد و 
تخلفي که دیگر علني شده است. اگر تا دیروز آپشن ها به صورت زیرمیزي 
و مخفیانه پرداخت مي شد و کسي خبر دار نمي شد، امروز اما کار به جایي 
رسیده که وقیحانه و علناً پرداخت مي شود و فریادهاي اعتراض هم در 
خیال راحت و آسوده متخلفان و مفس��دان فوتبال به جایي نمي رسد. 
امروز نه مدیر متخلف توبیخ و تنبیه مي شود و نه کسي پیدا مي شود 
تا از بازیکنان زیاده خواه بپرسد که چگونه این همه پول را دریافت 
کرده اید و این یعني اینکه ادعاي مبارزه با فساد و تخلف در فوتبال 
و ورزش حتي همان ادعاي توخالي و پوچ هم نیس��ت که بتوان 

حداقل به ظاهر هم که شده به آن امید بست.

 حاشیه ای بر تصمیم محمود فکری 
برای كنترل فعالیت بازیکنان در فضای مجازی
ولنگاری فوتبالی ها در هیاهوی فالوورها

سرمربی استقلال در حالی تصمیم گرفته اس��ت که با توجه به افراط 
بازیکنان این تیم در اینستاگرام، آنها را در این شبکه اجتماعی کنترل 
کند که به نظر می رسد باش��گاه ها همان طور که به فوتبالیست ها پول 
حرفه ای می دهند باید ب��ا جلوگیری از رفتار آمات��وری آنها در فضای 
مجازی، برای شان قاعده و چارچوب تعیین و با خاطیان برخورد کنند.

پ��ول حرف��ه ای می گیرن��د و رفت��ار آمات��ور دارن��د؛ ای��ن حکایت 
فوتبالیست های ایرانی اس��ت، فوتبالیست هایی که 99درصدشان در 
باشگاه های دولتی توپ می زنند و بسیاري از آنها سالانه از 2 میلیارد 
گرفته تا 15 میلیارد از بیت المال دریافت��ی دارند، آن هم برای اینکه 
شغل شان فوتبال است و باید برای ریال به ریال پولی که می گیرند در 
زمین بازی عرق بریزند، اما هرچه می گذرد به نظر می رسد عرق ریزان 
برخی فوتبالی ها که تعدادشان هم کم نیس��ت، به جای اینکه هنگام 
مسابقه باش��د، زمانی است که از گوشی های ش��ان کنده نمی شوند و 
ثانیه به ثانیه فالوورها و پست های شان را چک می کنند که نکند کسی 

چیزی بگوید و آنها جوابی نداده باشند!
   فضایی كه بلای جان تیم ها شد

ولنگاری فوتبالیست ها در فضای مجازی صدای همه را درآورده است. 
فوتبالیست هایی که صفحه شخصی ش��ان را تبدیل به صحنه ای برای 
خط و نشان کشیدن و کری ها خوانی های سخیف کرده اند، محدودیتی 
برای خودشان قائل نیستند؛ می خواهد ش��ب بازی باشد یا روز بازی، 
آنقدر آنلاین می مانند تا شارژ باتری شان خالی شود و گوشی به دست 
خواب شان ببرد. همین افراط است که امروز سبب شده خیلی از مربیان 
نگران ش��وند، نگران بازیکنانی که روی ش��ان برای مسابقه حساب باز 
کرده اند، اما آنها گوش شان بدهکار نیست و بیشتر از آنکه خود را برای 
بازی آماده کنند، در فضای مجازی ج��ولان می دهند. محمود فکری 
یکی از مربیانی است که صحبت های دیروزش و اشاره به تأثیر فعالیت 
نامحدود بازیکنانش در فضای مجازی و اینستاگرام یک هشدار جدی 
بود. هشدار نسبت به اینکه انگار فوتبالیست ها به جای اینکه حواس شان 
به آمادگی برای مس��ابقه باش��د، تعداد لایک ها و فالوورهای ش��ان را 

می شمارند و بالا و پایین می کنند!
همین توج��ه بی حد و اندازه ب��ه اتفاقاتی که در فض��ای مجازی برای 
شاگردان ش��ان مي افتد، ش��ده بلای جان مربیان و باش��گاه هایی که 
صفرهای قراردادهای بازیکنان را هر س��ال با دس��ت درازی بیشتر به 
بیت المال بیشتر مي کنند، اما آن س��و بازیکنان به جای اینکه به اندازه 
صفره��ای قراردادش��ان، کیفیت خود را بالا ببرند، ش��ب و روزش��ان 
را می گذارند روی لایک گرفتن و مس��یج از فالووره��ای خوش آب و 

رنگ شان و البته بی پاسخ نگذاشتن کنایه های حریفان!
  وقتی مدیران بی مسئولیت هستند

این ولن��گاری فوتبالیس��ت ها در فضای مج��ازی و اینس��تاگرام، در 
حالی اس��ت که انتظار می رود همان طور ک��ه کلان ترین پول ها بین 
ورزشکاران به حساب  آنها می رود، رفتار اجتماعی شان هم رشد کند 
و حرفه ای گری را تنها در زمان اضافه کردن صفرهای قراردادهایی که 
ضابطه ای ندارد و تنها به واسطه درصدهایی که تخس و مبلغ آن تعیین 
می شود، نبینند. البته در این بین باشگاه نیز مقصر است و مدیرانی که 
با بخشیدن از کیسه خلیفه، فرصت عکس گرفتن با فوتبالیست های 
پوشالی را از دست نمی دهند تا پزش را به هواداران بدهند و برای شان 

هورا کشیده شود.
این در ش��رایطی اس��ت که همان طور که باش��گاه پ��ول حرفه ای به 
بازیکن می دهد باید از او رفتار حرفه ای را هم مطالبه کند. نمی ش��ود 
یک فوتبالیست س��الانه چند میلیارد به خاطر فوتبال دریافتی داشته 
باشد، اما کوچک ترین آداب اجتماعی را که برای حفظ و شأن باشگاه 
ضرروی اس��ت، نداند و چیپ ترین رفتارها را در زندگی شخصی اش یا 
فضای مجازی داشته باشد. ایراد کار از باشگاهی است که آموزش رفتار 
اجتماعی چه در بیرون از زمین بازی و چه فضای مجازی را به بازیکنانش 

یاد نداده و از آنها مطالبه نکرده است.
  مربی آستین هایش را بالا می زند

 این بی توجهی نتیجه اش می شود اینکه مربی  مانند محمود فکری از 
افراط ش��اگردانش در فضای مجازی و اکانت های اینستاگرامی ش��ان 
شاکی و خودش برای کنترل آن وارد میدان  ش��ود تا تیمش بیشتر از 
این گرفتار حاشیه نش��ود و از رفتار غیرحرفه ای شاگردانش در فضای 

مجازی ضربه نخورد.
بخش��ی از صحبت  فکري را در گفت وگو با خبرگزاری فارس بخوانید 
تا دس��تتان بیاید که »فکری« ها در فوتبال چ��ه مصیبتی از رفتن به 
حاشیه بازیکنان شان در فضای مجازی می کش��ند: »یکی از دلایلی 
که در چند سال اخیر باعث عدم موفقت اس��تقلال شده، اینستاگرام 
و فضای مجازی است. ش��ما از خیلی از پیشکسوتان سؤال کنید، آنها 
بارها در مصاحبه های خود اشاره کرده اند که فعالیت گسترده بازیکنان 
در فضای مجازی باعث ضربه زدن به استقلال و خودشان شده است. 
اعتقادم این اس��ت که یک بازیکن حرفه ای باید تمام تمرکزش روی 
بازی های اس��تقلال و تمرینات باش��د. نظم و انضباط، ساعت رفت و 
آمد بازیکن به محل تمری��ن، رفتار با هوادار، احت��رام به بزرگ تر ها و 
حتی بزرگ ترها ب��ه کوچک تر ها برای من خیلی مهم اس��ت. بازیکن 
استقلال باید پاس��خگوی هوادار باشد، فضای مجازی و مصاحبه های 
غیرمعقول و خیلی چیزهای دیگر، او را از هدفش دور خواهد کرد، به 
همین دلیل حواس بازیکنان و مجموعه تیمی ما باید روي اس��تقلال 
باشد، نه اینستاگرام و مسائل حاشیه ای. من نمی خواهم به آنها بگویم 
اینستاگرام ش��ان را ببندند. اعتقادی هم به این نوع رفت��ار ندارم، اما 

مطمئن باشید مِنبَعد همه چیز کنترل شده خواهد بود.«
 چارچوب تعیین كنید

تصمیم فکری در شرایطی است که راه حل چنین ولنگاری را باید فراتر 
از تصمیم یک سرمربی باشگاه جست وجو کرد. در اتاق مدیران باشگاه، 
مدیرانی که بر سر در باشگاه شان پسوند فرهنگی خودنمایی می کند، 
برای فرهنگ س��ازی و رفت��ار در چارچوب قواعد حرف��ه ای بازیکنان 
در خارج از زمین مس��ابقه برنام��ه ای ندارند. قبل از آنک��ه از ولنگاری 
فوتبالیس��ت ها در فضای مجازی کادر به استخوان »فکری« ها برسد، 
باید در رأس هرم باشگاه برای کنترل رفتار آماتوری بازیکنانی که پول 

حرفه ای می گیرند، کاری کرد و برنامه ای داشت. 
همان طور که مدیران برای بخشیدن از بیت المال و اضافه کردن تعداد 
صفر قراردادها با نوشتن آپشن های عجیب تردید نمی کنند، باید علاوه 
بر آموزش به بازیکنان، در قراردادهای آنه��ا نیز بندهایی برای رعایت 
چارچوب های اخلاقی و حرفه ای درج کنند و برای کسانی که آنها را زیر 
پا می گذارند، جریمه در نظر بگیرند تا مانند امروز برخی فوتبالیست ها 
با بی تفاوتی که از باشگاه نس��بت به رفتار غیرحرفه ای شان در فضای 

مجازی می بینند، ولنگارتر از قبل در فضای مجازی چرخ نزنند!

برای اهتزاز پرچم ایران از جان مایه می گذاریم

تثبیت صدرنشینی گرگانی ها و برتری قزوین
عصر جمعه دو      کاراته
دی��دار از گروه 
»الف« مسابقات لیگ برتر بسکتبال )هفته پنجم و 
ششم( برگزار شد که در پایان، تیم های شهرداری 
گرگان و شهرداری قزوین به سادگی از سد حریفان 
خود گذشتند. در نخس��تین دیدار، تیم مدعی 
ش��هرداری گرگان در ی��ک مص��اف نه چندان 
سخت برابر رعد پدافند هوایی مشهد به میدان 
رفت و بازي با نتیجه 79 بر 61 به سود شاگردان 
شاهین طبع به پایان رسید و شهرداری با کسب 

ششمین پیروزی خود در این فصل صدرنشینی اش 
را در گروه »الف« تثبیت کرد. در دیگر بازی نیز تیم 
ش��ورا و ش��هرداری قزوین با هدایت محمدرضا 
اسلامی موفق شد در یک بازی ساده و بی دردسر 
تیم خانه بسکتبال خوزستان را با نتیجه 92 بر 65 
از سد راه بردارد. در این بازی مالکوم گرنت، گارد 
امریکایی ش��ورا و ش��هرداری قزوی��ن عملکرد 
خیره کننده ای داشت و با کس��ب ۴0امتیاز، دو 
ریباند و چهار پاس گل، تأثیرگذاری ۳2 را از خود 

به جا گذاشته و بهترین بازیکن زمین شد.

نجمه خدمتی، قهرمان مسابقات آزاد 
دنیا حیدري
    بازتاب

تیراندازی ش��د. در ادام��ه مرحله 
نخست این رقابت ها که 51 ورزشکار 
در رشته تفنگ بادی بانوان در سالن 80، خط مجموعه ورزشی آزادی 
پا به رقابت گذاشتند، نجمه خدمتی از خراسان در فینال با کسب 
بالاترین امتیاز عنوان قهرمانی را از آن خود کرد. این در حالی بود که 
حسنا توتون از تهران نایب قهرمان و نرجس امام قلی نژاد از مازنداران 
نیز سوم شدند. در پایان این رقابت ها نجمه خدمتی، بانوی تیرانداز 
المپیکی ایران برگزاری این مسابقات را به سود تیراندازان، به خصوص 
المپیکی ها خواند: »کلی تمرین به اندازه یک مسابقه تأثیر ندارد و 
تعداد بالای مسابقات به س��ود تیراندازان، به خصوص تیراندازان 
المپیکی است. حدود یک سال هیچ مسابقه ای نداشتیم و مسابقات 
آزاد اولین مسابقه حضوری ما در این س��ال بود و با اینکه دو ماه به 
دلایلی در اردو نبودم، رکورد خوبی ثبت کردم و اگر سه دهم بیشتر 
زده بودم، رکورد کش��ور را که در اختیار داشتم، ارتقا می بخشیدم. 

اتفاقی که امیدوارم در مسابقات بعدی رخ دهد.« ملی پوش خراسانی 
تیم ملی با اشاره به اهمیت حضور الهام هاشمی و بازگشت دوباره 
سرمربی تیم ملی تأکید کرد: »با توجه به فرصت کمی که تا المپیک 
داریم و تعداد مسابقات با کمک الهام هاشمی، سرمربی تیم تفنگ 
تلاش کردیم که آماده باشیم و مسابقه خوبی داشته باشیم.« او در 
ادامه گفت: »سعی کردیم بیشترین استفاده و تجربه را از مسابقه 
کسب کنیم. هر چقدر بیشتر مس��ابقه دهیم به آمادگی بیشتری 
می رسیم. هرچند که من در این مدت سطح آمادگی خود را مانند 
قبل حفظ کردم و در شرایط مناسبی قرار دارم، اما باید به یاد داشته 
باشیم که امکانات و فشنگ ما مانند رقبا نیست، ولی به اندزه اي که در 
روز بتوانیم با چند فشنگ تمرین کنیم، فشنگ داریم. امکانات اردو 
نیز بهتر از گذشته است و مهم تر از همه اینکه الهام هاشمی نیز بار 
دیگر در جمع  ملی پوشان حضور دارد و بودن او در این جمع، نه فقط 
باعث بهتر شدن اردو شده که کمک می کند بهترین نتیجه را کسب 

کنیم. البته با تمرین فراوان در کنار حمایت و مهیا بودن شرایط.«

 استارت خدمتی برای المپیک 
با قهرمانی در مسابقات آزاد تیراندازی

 حضور هاشمی کمک شایانی 
برای ملی پوشان است

حسن یزدانی، کشتی گیر طلایی ایران در 
شمیم رضوان

     چهره
المپیک ریو که چندی پیش توس��ط 
کاربران اینستاگرامی اتحادیه جهانی 
کشتی به عنوان محبوب ترین کشتی گیر جهان شناخته شد، در آستانه 

شروع سال نو میلادی، تولد 26 س��الگی خود را در اردوی تیم ملی 
جش��ن گرفت. یزدانی در حالی با برنامه ریزی های انجام شده تولد 
26سالگی خود را با حضور گش��تی گیران و کادر فنی دو تیم آزاد و 

فرنگی در اردو جشن گرفت که بزرگ ترین آرزو و هدف خود را 
صید طلای المپیک توکیو خواند: »مردم به ما محبت 

دارند و بحق از نمایندگان خودشان از جمله من 
انتظار دارند، اما یقین داشته باشید که ما هم 

کم نمی گذاریم و تا آخرین نفس برای اهتزاز 
پرچم ای��ران از ج��ان مای��ه می گذاریم. 
تمرینات را با جدیت پیگیری می کنیم و 
امیدوارم این م��دت باقیمانده را با انجام 
بهترین تمرینات و بدون آسیب دیدگی 
پشت س��ر بگذاریم، چراکه مردم ایران 
لایق بهترین ها هستند. تمام تمرکزم در 
این مدت حضوری موفق در این رقابت ها 
و کسب خوشرنگ ترین مدال است تا دل 
هموطنانم را شاد کنم. هرچند که ابتدا 

بازی های آسیایی و سپس رقابت های اصلی 
برای حضور در المپیک را پیش رو داریم.«

براي کسب مدال بوکس باید پول خرج کرد 
احسان روزبهانی، ملي پوش بوکس ایران در خصوص برگزاری دور جدید 
اردوی تیم ملی و لزوم انجام مس��ابقات تدارکاتي اظهار داشت: »مرحله 
ششم اردوی آماده سازی تیم ملی بوکس آغاز شده است. تمرینات در دو 
نوبت صبح و بعدازظهر برگزار می شود که صبح تمرین بدنسازی برگزار 
می کنیم  و بعدازظهر هم تمرین فنی انجام می دهیم. بازیکنان تیم ملی 
نیاز به اردوهای مشترک و برگزاری رقابت های تدارکاتی با بوکسورهای 
دیگر کشورها را دارند. رقابت با بازیکنان برتر برخی از کشورهای دنیا این 
امیدواری را بیشتر می کند تا به بهترین شکل ملی پوشان بوکس ایران خود 
را آماده پیکارهاي بزرگ در سطح جهان کنند. تا چه زمانی باید بوکسورهای 
کشورمان با خودشان بازی کنند، هزینه های زیادی صرف ورزش های دیگر 
می شود و مقدار کمی بودجه به بوکس تزریق شده است. با اینکه حمایت 
از بوکس وجود داش��ته، ولی چیزی تغییر نکرده است. مسئولان ورزش 
کشورمان در تمرینات تیم ملی بوکس حضور یافتند و هم اکنون نیز توجه 
بیشتري به این رشته می شود. بوکس در دنیا و کسب مدال در رقابت های 
مهم و بازی های المپیک کاملاً در دستان مافیاست. برای گرفتن مدال باید 

پول خرج کرد و تا کشوری هزینه نکند هیچ اتفاقی نخواهد افتاد.«
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